
IZRAKSTS 

 

 
GAUJIENAS PAGASTA IEDZĪVOTAJU PADOME 

 

Sēdes protokols Nr. 3/2024 

 

Gaujienā, „Pilskalnos”         2024.gada 16. jūlijā 

 

Sēdē piedalās: 

Visi Gaujienas pagasta iedzīvotāju padomes locekļi: 

1. Ilva Lillmaa 

2. Anete Esmeralda Aizupiete 

3. Ineta Riepniece 

4. Maija Morīte 

5. Klinta Bernarte 

Sēdi vada – Ineta Riepniece 

Protokolē – Klinta Bernarte 

Darba kārtība: 

1. No sava vidus ievēlēt priekšsēdētāju, vietnieku un sekretāru. 

2. Kā Gaujienas pagasta iedzīvotāju padomei sasniegt Gaujienas iedzīvotājus? 

3. Kā Gaujienas iedzīvotājiem sazināties ar Gaujienas pagasta iedzīvotāju padomi? 

4. Kādi būs pirmie Gaujienas pagasta iedzīvotāju padomes darāmie darbi darbības virzienos? 

5. Dažādi jautājumi. 

Sēdes sākums: plkst.13:00 

Sēde slēgta: plkst.14:00 

 

 

1.No sava vidus ievēlēt priekšsēdētāju, vietnieku un sekretāru. 

 

Ineta Riepniece: 

 Iepriekšējā padomes sēdē 27.jūnijā, kad tikāmies ar Smiltenes novada pašvaldības priekšsēdētāju, 

mums tika dots pirmais uzdevums no sava vidus ievēlēt priekšsēdētāju, vietnieku un sekretāru. 

Maija Morīte: 

 Iepriekšējā reizē jau idejiski vienojāmies par iespējamo sastāvu ievēlēt priekšsēdētāju Ilvu Lillmaa, 

par vietnieku Aneti Esmeraldu Aizupieti un par sekretāru Klintu Bernarti. Ja neviena, līdz šim,  domas nav 

mainījusi, tad šāds sastāvs arī varētu palikt. 

 

Balsojums: par – 5; pret – nav; atturas - nav 

 

Gaujienas iedzīvotāju padomes lēmums: 

  

1. Gaujienas iedzīvotāju padomē par priekšsēdētāju ievēlēt uzņēmēju Ilvu Lillmaa. 

2. Gaujienas iedzīvotāju padomē par vietnieku ievēlēt jaunatnes darbinieci Aneti Esmeraldu Aizupieti. 

3. Gaujienas iedzīvotāju padomē par sekretāru ievēlēt Klintu Bernarti. 

 

 



2. Kā Gaujienas pagasta iedzīvotāju padomei sasniegt Gaujienas iedzīvotājus? 

 

 Ineta Riepniece: 

 Manuprāt, pirmais ar ko būtu jāsāk ir kopīgas sapulces sasaukšana, kur tiekās Gaujienas iedzīvotāju 

padomes pārstāves ar Gaujienas iedzīvotājiem. 

Ilva Lillmaa: 

 Pilnībā piekrītu šim ierosinājumam, šādai sapulcei jānotiek vispirms, lai iepazīstinātu iedzīvotājus ar 

padomes darbību, ko mēs darām un ko mēs kopā varam sasniegt. 

Maija Morīte: 

 Manuprāt, piemērotākais laiks, kad šādu sapulci sasaukt būtu septembra beigas vai oktobra sākums. 

Anete Esmeralda: 

 Tieši tā, kad bērni būs atsākuši mācību gaitas skolā un visi dārza darbi jau būs paveikti – varam iegūt 

lielāku iedzīvotāju apmeklējumu. 

Klinta Bernarte: 

 Tiklīdz iedzīvotāji apzināsies iedzīvotāju padomes vērtību, mēs varam plānot iedzīvotāju forumu, kurā 

jau padziļinātāk izvērtētu katra intereses un skatu uz labāku dzīvi Gaujienā. Par sapulci iedzīvotājus vajadzētu 

informēt gan sociālajos tīklos, gan arī uz Gaujienas afišu stendiem. 

Ineta Riepniece: 

 Septembra sākumā tiekamies pašas vēlreiz, lai konkrēti precizētu sapulces datumu, noteiktu sapulces 

darba kārtību, saplānotu organizēšanu.  

 

Balsojums: par – 5; pret – nav; atturas - nav 

 

Gaujienas iedzīvotāju padomes lēmums: 

  

 1. Oktobrī organizēt Gaujienas iedzīvotāju padomes pārstāvju tikšanos ar Gaujienas iedzīvotājiem, lai 

iepazīstinātu ar padomes darbību.  

2. Par gaidāmo sapulci iedzīvotājus informēt sociālā tīkla Facebook lapās „Gaujiena” un „Gaujienieši” 

un pie Gaujienā pieejamajiem ziņojumu stendiem.  

3. Septembra sākumā Gaujienas iedzīvotāju padome tiksies vēlreiz, lai precīzi sagatavotos gaidāmajai 

sapulcei. 

 

 

3.Kā Gaujienas iedzīvotājiem sazināties ar Gaujienas pagasta iedzīvotāju padomi? 

 

Klinta Bernarte: 

 Ņemot vērā  iepriekšējā padomes sapulcē idejisko vienošanos, ka būšu Gaujienas pagasta  iedzīvotāju 

padomes sekretāre, esmu izveidojusi Gaujienas pagasta iedzīvotāju padomes e-pastu: gip2024@inbox.lv 

(gaujienas iedzīvotāju padome un ievēlēšanas gads), piedāvāju gaujieniešiem izmantot šo e-pastu, lai formāli 

varētu reģistrēt katra iedzīvotāja viedokli. Jo, ja mums nāks vienkārši uz ielas klāt iedzīvotāji un mutiski runās 

ar mums, tad visu precīzi atcerēties varētu būt problemātiski, savukārt, ja tiek saņemts e-pasts, tad mums jau ir 

konkrēts dokuments ko izskatīt un arī varam iedzīvotājiem sniegt atbildes vēstuli. Izmantojot e-pastu varam 

nodrošināt 100% atgriezenisko saiti un bez pārpratumu saziņu. 

Maija Morīte: 

 Piekrītu Klintas idejai un piedāvāju pie ziņojumu dēļiem publicēt Gaujienas pagasta iedzīvotāju 

padomes e-pasta noplēšamas lapiņas, lai katrs, kam nepieciešams, var ērti paņemt e-pasta adresi sev līdzi un 

izmantot saziņai. 

Ilva Lillmaa: 

 Arī publicējot sociālajos tīklos informāciju par Gaujienas pagasta iedzīvotāju padomes darbību 

vienmēr jāpieblucē e-pasta adrese un jāmudina iedzīvotājusi ar mums sazināties caur to. 

Anetes Esmeralda: 

mailto:gip2024@inbox.lv


 Vēl viens efektīvs veids, kā iedzīvotāji varētu ar mums sazināties un mēs varētu noskaidrot iedzīvotāju 

viedokļus ir aizpildot QR koda aptaujas. Aptauju saturu gatavojam kopā pēc aktualitātes, QR kodus esmu 

gatava sagatavot. 

Ineta Riepniece: 

 Un šo visu atkal varam publicēt izmantojot sociālos tīklus un ziņojumu dēļus. 

 

Balsojums: par – 5; pret – nav; atturas – nav 

 

Gaujienas iedzīvotāju padomes lēmums: 

  

 1. Publicēt izveidoto e-pasta adresi: gip2024@inbox.lv sociālajos tīklos zem Gaujienas pagasta 

iedzīvotāju padomes darbības atspoguļošanas. 

2. Publicēt izveidoto e-pasta adresi: gip2024@inbox.lv pie  Gaujienas ziņojumu stendiem, noplēšamu 

lapiņu formā. 

3. Nepieciešamības gadījumos, to pašu darīt ar sagatavotām aptaujām QR kodu formātā. 

 

 

4. Kādi būs pirmie Gaujienas pagasta iedzīvotāju padomes darāmie darbi darbības virzienos? 

 

Ineta Riepniece: 

Iedzīvotāju padome darbojas četros darbības virzienos, pirmais no tiem ir pašvaldības administratīvās 

teritorijas labiekārtošana un sanitārā tīrība, kā arī teritorijas un būvju uzturēšanas prasību noteikšana, ciktāl tā 

saistīta ar sabiedrības drošību, sanitārās tīrības uzturēšanu un pilsētvides ainavu saglabāšanu – šajā darbības 

virzienā jau  šobrīd sociālajos tīklos notiek iedzīvotāju balsojuma vākšana par projektu „Gaujienas taisnākā 

taciņa”, jāteic, ka iedzīvāji nav pārāk aktīvi šīs idejas atbalstīšanā, jo uz pārējo projektu fona, mūsu projekts 

šobrīd atrodas 5.vietā. 

Klinta Bernarte: 

 Ierosinu ar izdrukātām lapiņām doties pie cilvēkiem uz mājām un lūgt, lai nobalso, tādējādi, ļaujot 

nobalsot arī tiem iedzīvotājiem, kuri ir deklarēti Smiltenes novadā, bet neizmanto internetbanku, lai tur 

balsotu. Esmu gatava apstaigāt iedzīvotājus Dārzciemā. 

Anete Esmeralda: 

 Esmu šādu balsu vākšanas praksi jau iepriekš izmantojusi un tā ir diezgan reāla, bet attieksme no 

līdzcilvēkiem mēdz būt dažāda. Toreiz es E.Avotiņam jautāju – kā, lai pagasts spēj konkurēt ar pilsētu, saņēmu 

atbildi, ka šāda tipa publiskajā balsošanā balsu skaits tiek mērīts procentuāli. Tātad mums vēl ir cerības. Es arī 

esmu gatava apstaigāt sev zināmos cilvēkus. 

Ineta Riepniece: 

 Šādas aptaujas jau ir saskaņotas ar pašvaldību un sagatavotas, bet manā pieredzē arī ir bijuši gadījumi, 

kad pat šādā aptaujas metodē cilvēki atsakās balsot, jo konkrētajā Gaujienas vietā nedzīvo un uzskata, ka 

viņam tā nav jāatbalsta. 

Ilva Lillmaa: 

 Saskaroties ar šādām situācijām pasakamies cilvēkiem par veltīto laiku un dodamies tālāk. Esmu 

aicinājusi balsot arī savus sociālo tīklu sekotājus, bet lielākā daļa no tiem nav deklarēti Smiltenes novadā, 

tāpēc īsti palīdzēt nevarēju. Ar izdrukātām balsošanas lapiņām varētu izdoties. 

Ineta Riepniece: 

 Tādā gadījumā mums nav daudz laika, jo ir tikai šī nedēļa. Aizpildītās anketas jānogādā pagasta 

pārvaldē līdz 19.jūlijam, jo tā ir pēdējā darba diena. 

 Turpinot par aktuālo šajā dabības virzienā ir jāpiebilst, ka sakopjot „Gaujienas taisnāko taciņu” būs 

sperts pirmais mazais solis, uz sakoptāku Gaujienu, jo jau šobrīd varu redzēt nākamo šādu mazo soli – vietu, 

kas steidzami būtu jāsaved kārībā ir 150 m no bērnudārza līdz gājēju ceļam, jo, kad grupiņas iznāk uz pastaigu, 

tā tiek iesākta pa dubļainu, mašīnpilnu ceļa posmu, kas atrodas pie pašām „Gaismām”. Bērniem jo īpaši vajag 

drošu un veselīgu vidi kurā doties pastaigās, bet tieši šis posms iznākot no PII un atgriežoties PII visiem ir 

neērts un nedrošs! Manuprāt, ir jāturpina gājēju ceļš līdz „Gaismām”. 

mailto:gip2024@inbox.lv
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Ilva Lillmaa: 

 Cilvēku drošība un veselība svarīgs jautājums un naudu vispirms vajag investēt vietā, lai cilvēkiem ir 

kur būt. 

Ineta Riepniece: 

 Nākošais – viedociemu shēma! Šādos ciemos iedzīvotāji apzina savas vajadzības. Kādas, katrai 

iedzīvotāju grupai, tās ir svarīgas. Katrai Gaujienas pusei, kurā dzīvo konkrētie cilvēki un vecuma grupai ir 

savs „burbulis”, kurā viņi dzīvo, ko redz tikai viņi un ar cita acīm to nemaz nevar ieraudzīt, līdzarto, „otra 

Gaujienas puse” tos pat nezina. Mēs (padome) savedam kopā šos iedzīvotājus, piesaistam NVO, izpētam, kas 

te ir, kas te nav. Viedāciema stratēģijas virzienā piedāvājam iet uz šo, kad apstiprinās, varēsim startēt uz 

Eiropas naudām, lai sakoptu savu vidi savos „burbuļos” visos darbības virzienos – attīstot iedzīvotāju reālās 

vajadzības. 

Visas: 

 Viennozīmīgi atbalstām šo ideju, lieliska nākotnes vīzija un mērķis uz ko iet Gaujienas pagastam! 

Ineta Riepniece: 

 Protams, būs daudz jāstrādā, bet tas nav neiespējami. Braucam pieredzes apmaiņā uz Latvijas 

viedociemu!  

Klinta Bernarte: 

 Pieredzes apmaiņa ir lieliska iespēja apskatīt kā viedaisciems darbojas dzīve, kādi ir ieguvumi, kāds ir 

bijis ceļš līdz šim statusam. Ierosinu ar šo pieredzes apmaiņas braucienu „Ceļā uz viedociemu” iepazīstināt 

cilvēkus gaidāmajā sanāksmē. Noskaidrosim vai būtu līdzbraucēji. 

Ilva Lillmaa: 

 Svarīgi ir veselības jautājumi par sociālo palīdzību. Pie manis griežas iedzīvotāji ar lūgumu palīdzēt 

sociālo jautājumu risināšanā. Saprotu, ka tā ir sociālā dienesta funkcija, bet iedzīvotāji, acīmredzot, nav 

informēti par tiem. 

Anete Esmeralda: 

 Varētu iedzīvotājiem atgādināt par sociālo pakalpojumu pieejamību. Nav jau fizsiki pieejama 

informācija uz afišu stendiem par pieejamajiem pakalpojumiem. Varbūt varam iesaistīties un sadarbojoties šo 

informāciju līdz cilvēkiem nodot. 

Ineta Riepniece: 

 Varbūt iesaistīt pastnieku šādas informācijas nodošanā? Pastnieks pagastā ir ārkārtīgi iemīļota persona 

tieši vecāka gada gājuma cilvēkiem, kuriem arī nav fiziskas piekļuves šādai informācijai. 

Maija Morīte: 

 Tiešām jāpiesaista! Sandriņa ar prieku palīdzētu. Tagad ir skaidri pirmie soļi, kuros iesim. Tālāk no 

iedzīvotājiem jāiegūst viedokļi, lai varētu doties tālāk arī citos darbības virzienos. 

  

Balsojums: par – 5; pret – nav; atturas – nav 

 

Gaujienas iedzīvotāju padomes lēmums: 

 

 1. Lūdzam iedzīvotājus balsot par projektu „Gaujienas taisnākā taciņa”, aizpildītos balsojumus 

nogādājam Gaujienas pagasta pārvaldē līdz 19.jūlijam. 

 2. Iepazīstinam iedzīvotājus ar Viedociemu shēmu. 

 

 

5.Dažādi jautājumi. 

 

1.Par Gaujienas pagasta iedzīvotāju padomes tikšanās biežumu. 

Anete Esmeralda: 

 Gaujienas pagasta iedzīvotāju padomes sapulces biežums ir vismaz reizi ceturksnī, bet varētu darīt 

zināmus iedzīvotājiem konkrētus datumus jau laicīgi. 

Klinta Bernarte: 

 Pirms katras padomes tikšanās pašvaldībai tiek iesūtīta informācija par gaidāmās sapulces datumu, 

laiku un darba kārtību, kas tiek publicēta iedzīvotāju zināšanai pašvaldības mājas lapā. 



Ilva Lillmaa: 

 Tāpat kad konkrētā sapulce tuvojas mēs arī varētu iedzīvotājus papildus informēt Gaujienas sociālajos 

tīklos. 

Maija Morīte: 

 Un laicīgi arī uz informācijas stendiem. 

 

2.Par Gaujienas pagasta iedzīvotāju padomes nākamo tikšanos. 

Anetes Esmeralda: 

 Tiekamies 13.septembrī, Piektdienā plkst.13:00 „Muižkungos”? 

Ineta Riepniece: 

 Būs sācies jaunais mācību gads, tāpēc nevaru konkrēti zināt, vai tajā dienā un laikā man nebūs mācību 

stunda bērniem. 

Ilva Lillmaa: 

 Orientējamies uz šo datumu, bet vēl precizējam mūsu Watsapp grupiņā, kad nāks tuvāk. 

Visas: 

 Piekrītam. 

 

3.Par iedzīvotāju informēšanu par šo sapulces. 

Ilva Lillmaa: 

 Vajadzētu iedzīvotājiem publicēt informāciju par padomes šodienas tikšanos, par gaidāmo sapulci un 

par e-pastu. 

Anete Esmeralda: 

 Es to apņemos izdarīt. 

Visas: 

 Piekrīt. Un sēde beidzas. 

 

 

Iedzīvotāju padomes locekļu paraksti 

(paraksts)  Ilva Lillmaa 

(paraksts)  Anete Esmeralda 

(paraksts)  Ineta Riepniece 

(paraksts)  Maija Morīte 

(paraksts)  Klinta Bernarte 

 

Sēdes vadītājs    (paraksts)  Ineta Riepniece 

 

Protokolists     (paraksts)  Klinta Bernarte  

 

 

 

 

IZRAKSTS PAREIZS 

Gaujienas pagasta iedzīvotāju padomes sekretāre  K.Bernarte 

Gaujienā, 2024.gada 18.jūlijā 

 

Dokuments ir parakstīts ar drošu elektronisko parakstu un satur laika zīmogu 


